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TALOUSARVIO 2023 JA TALOUSSUUNNITELMA VUOSILLE 2024-2025

KH 07.12.2022 § 289
 Valmistelija: talousjohtaja Lasse Siekkinen, p. 050 911 5647,

lasse.siekkinen@liminka.fi

 Kuntalain 110 §:n mukaisesti kunnan on vuoden loppuun mennessä
hyväksyttävä kunnalle talousarvio seuraavaksi kalenterivuodeksi, ottaen
huomioon kuntakonsernin talouden vastuut ja velvoitteet. Talousarvion
hyväksymisen yhteydessä valtuuston on hyväksyttävä taloussuunnitelma
vähintään kolmeksi vuodeksi.

 Vuoden 2023 talousarviota ja vuosien 2024-2025 taloussuunnitelmaa on
valmisteltu syksyn 2022 aikana talous- ja strategiaseminaareissa.
Talouden laadinnan lähtökohtana on valtuuston hyväksymä kuntastrategia
vuosille 2018-2025.

 Limingan kunnan vuoden 2023 talousarviossa ulkoiset toimintatuotot ovat
5,1 milj. euroa ja ulkoiset toimintakulut ovat -42,4 milj. euroa. Sekä
toimintatuotot, että toimintamenot supistuvat vuoden 2022 tasosta
merkittävästi, perusturvapalveluiden siirtyessä Pohjois-Pohjanmaan
hyvinvointialueelle. Vuoden 2023 talousarviossa toimintakate asettuu -37,2
milj. euron tasolle.

 Verotulojen kertymäksi arvioidaan 21,4 milj. euroa ja valtionosuuksien 20,3
milj. euroa. Verotulosta Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointialueelle siirtyy
kunnan tuloverokannasta 12,64 %, eli noin 59 % koko tuloverokertymästä.
Yhteisöveroista hyvinvointialueelle siirtyy noin kolmannes. Myös
valtionosuuksista merkittävä osa siirtyy hyvinvointialueelle. Vuonna 2023
valtionosuuksien kokonaistaso jää noin 72 %:in vuoden 2022 talousarvion
valtionosuusarviosta. Talousarvion 2023 vuosikatteeksi muodostuu 4,2
milj. euroa ja tilikauden tulokseksi 0,2 milj. euroa. Kolmen vuoden
taloussuunnitelmassa vielä vuonna 2023 näyttää muodostuvan positiivinen
tulos, jonka jälkeen verohäntien (verovuoden 2022 veronpalautukset)
poistuttua kunnan tulos heikentyy -1,5 milj. euroa tappiolliseksi.

 Investointisuunnitelman 2023-2025 nettoinvestointien taso on
vuosikatteeseen nähden suurempi. Tämä tarkoittaa, ettei investointeja
saada rahoitettua täysin kuluvan vuoden tuloksella, vaan investointien
rahoitus edellyttää lainanottoa. Uutta pitkäaikaista lainaa varaudutaan
ottaman 4,5 milj. euroa.

 Liikelaitosten johtokunta on käsitellyt liikelaitosten talousarvioesitykset
8.11.2022 (§ 58-59).

 Lisäselvityksenä: Talousarvio 2023 ja taloussuunnitelma vuosille
2024-2025.

Kj:n esitys Kunnanhallitus esittää talousarvion vuodelle 2023 ja taloussuunnitelman
vuosille 2024-2025 kunnanvaltuustolle hyväksyttäväksi.



 Kunnanhallitus valtuuttaa talousjohtajan tekemään teknisiä korjauksia
vuoden 2023 talousarvioon.

Päätös Talousjohtaja Lasse Siekkinen ja tekninen johtaja Simo Pöllänen olivat
kokouksessa asiantuntijana ja poistuivat kokouksesta ennen
päätöksentekoa.

Esittelyn aikana Minna Rautio esitti vastaesityksen investointiosan
taloussuunnitelmaan (Ruutikunnat Oy:n osakepääoma) vuosille 2023 -
2024 määrärahamuutoksena 400 000€ + 400 000€. Heidi Haataja kannatti
Minna Raution esitystä. Marko Pietilä esitti 400 000€  + 400 000€ + 300
000€, jota Teemu Sanaksenaho kannatti. Puheenjohtaja totesi, että koska
on tehty kannatettuja esityksiä, tulee asiasta äänestää. Puheenjohtaja esitti
kädennostoäänestystä. Minna Raution esitys sai 3 ääntä. Esitystä
kannattivat Minna Rautio, Heidi Haataja ja Marko Pernu.
Marko Pietilän esitys sai 5 ääntä. Esitystä kannattivat Senja Kovaniemi,
Tiina Hintikka, Teemu Sanaksenaho, Marko Pietilä ja Juho Pakaslahti.

Äänestystä jatkettiin siten, että pohjaesitystä 500 000€ + 600 000€ kannatti
Juho Pakaslahti. Marko Pietilän tekemää 400 000€ + 400 000€ + 300 000€
kannattivat Tiina Hintikka, Senja Kovaniemi, Marko Pietilä ja Teemu
Sanaksenaho. Tyhjää äänesti Minna Rautio, Heidi Haataja ja Marko Pernu.
Kunnanhallitus hyväksyi Marko Pietilä muutosesityksen.

Teemu Sanaksenaho teki esityksen 450 000€ määrärahan lisäyksestä
(Tupoksen koulun piha 2. vaihe). Esitystä kannatti Senja Kovaniemi.
Puheenjohtaja totesi, että koska on tehty kannatettu esitys, tulee asiasta
äänestää. Puheenjohtaja esitti kädennostoäänestystä.
Määrärahan lisäys sai 4 ääntä. Esitystä kannattivat Senja Kovaniemi,
Teemu Sanaksenaho, Minna Rautio ja Tiina Hintikka. Pohjaesitys sai 4
ääntä. Pohjaesitystä kannattivat Marko Pietilä, Heidi Haataja, Marko Pernu
ja Juho Pakaslahti.  Äänestystuloksen ollessa tasan, puheenjohtajan ääni
ratkaisee. Puheenjohtaja kannatti pohjaesitystä.

Marko Pietilä teki esityksen 20 000€ määrärahan lisäämisestä Limingan
järven vesityksen suunnitteluun. Esitys hyväksyttiin yksimielisesti.

Minna Rautio esitti, että Ankkurilahden osalta määrärahaa vähennetään
150 000€. Esitystä kannatti Teemu Sanaksenaho. Puheenjohtaja totesi,
että koska on tehty kannatettuja esityksiä, tulee asiasta äänestää.
Puheenjohtaja esitti kädennostoäänestystä. Minna Raution esitystä
kannatti 6 henkilöä. Senja Kovaniemi, Teemu Sanaksenaho, Minna Rautio,
Heidi Haataja, Marko Pietilä ja Marko Pernu. Pohjaesitystä kannatti Juho
Pakaslahti. Tiina Hintikka äänesti tyhjää.

Kunnanhallitus päätti esittää talousarviota vuodelle 2023 ja
taloussuunnitelmaa vuosille 2024 - 2025 kunnanvaltuustolle päätettäväksi
edellä mainituin muutoksin. Tekniset muutosoikeudet myönnetään
talousjohtaja Lasse Siekkiselle.

KV 12.12.2022 § 97



Päätös Talousarvion käsittelyn aikana Kristian Ruotsalainen/kokoomuksen ryhmä
esitti investointiosaan kohta arvopaperit/Ruutikunnat osakepääoma
määrärahamuutosta siten että vuosille 2023 ja 2024 varataan molemmille
400 000€  mutta vuodelle 2025  0€ .

Tuomas Okkonen/perussuomalaisten ryhmä esitti määräahamuutosta
siten, että vuodelle 2023 varataan 400 000€ ja vuosille 2024 - 2025 0€.
Puheenjohtaja totesi, että koska on tehty pohjaesityksestä poikkeava
esitys, tulee asiasta äänestää. Puheenjohtaja ehdotus
nimenhuutoäänestyksestä hyväksyttiin yksimielisesti. Puheenjohtajan
esitys, että ne jotka kannattavat Ruotsalaisen/Kokoomuksen esitystä
äänestävät JAA ja jotka Okkosen/Perussuomalaisten esitystä äänestävät
EI hyväksyttiin yksimielisesti.
Suoritetussa äänestyksessä Ruotsalaisen  esitys/kokoomus/JAA sai 22
ääntä ja Okkosen/perussuomalaisten/EI 10 ääntä. Kolme valtuutettua
äänesti tyhjää.

Seuraavaksi äänestettiin kunnanhallituksen pohjaesitys vastaan voittanut
eli kokoomuksen esitys.
Puheenjohtaja ehdotti nimenhuutoäänestystä, mikä hyväksyttiin.
Puheenjohtaja esitti, että ne jotka ovat kunnanhallituksen esityksen
kannalla äänestävät JAA ja ne jotka ovat Ruotsalaisen/kokoomuksen
ryhmän kannalla äänestävät EI. Valtuutetuista 19 äänesti JAA ja 15 EI.
Tyhjää äänesti yksi valtuutettu.
Kunnanvaltuusto päätti äänin 19-15, yksi tyhjää, että kohtaan
arvopaperit/Ruutikunnat Oy osakepääoma, varataan vuodelle 2023 400
000€, vuodelle 2024 400 000€ sekä vuodelle 2025 300 000€ määräraha
perustettavan yhtiön osakepääomaan.

Tuomas Okkonen jätti eriävän mielipiteen. Samuli Junttila jätti ponnen,
jonka mukaan Ruutikunnat Oy perustamisen edellytys on että mukaan
saadaan muita kuntia mm. Lumijoki.
Kunnanvaltuusto hyväksyi ponnen yksimielisesti.

Kokoomus jätti ponnen, jonka mukaan Ruutikunnat Oy:n valmisteluun tulee
perustaa poliittinen ohjausryhmä. Kunnanvaltuusto hyväksyi ponnen
yksimielisesti.

Keskustelun kuluessa Teemu Sanaksenaho/SDP ryhmä esitti
kokoomuksen, perussuomalaisten, vihreiden kanssa 850 000€ määrärahaa
investointiosaan Tupoksen koulun pihan 2 vaiheeseen vuodelle 2023 ja
vuosille 2024 0€ ja vuodelle 2025 0€. Lisäksi Teemu Sananksenaho muutti
esitystekstiä siten, että Tupoksen koulun pihavaihe 2 tehdään Tupoksen
kehitysryhmän tekemän suunnitelman mukaisesti.

Keskustan ryhmä esitti vuodelle 2023 varataan 650 000€ määräraha ja
vuosille 2023 ja 2024 0€.
Puheenjohtaja totesi, että koska on tehty muutosesityksiä, tulee asiasta
äänestää. Puheenjohtaja esitti nimenhuutoäänestystä, mikä hyväksyttiin
yksimielisesti. Puheenjohtaja totesi, että ne jotka kannattavat
Sanaksenahon/SDP esitystä äänestävät JAA ja ne jotka kannattavat
Keskustan esitystä EI.



Suoritetussa äänestyksessä SDP:n esitys/JAA sai 29 ääntä ja
keskustan/EI 3 ääntä.Tyhjää äänesti 3.

Seuraavaksi äänestettiin voittanut eli SDP:n esitys vastaan
kunnanhallituksen pohjaesitys. Puheenjohtaja totesi, että
kunnanhallituksen esitystä kannattavat äänestävät  JAA ja SDP:n esitystä
kannattavat äänestävät EI, hyväksyttiin. Suoritetussa äänestyksessä
kunnahallitus/JAA sai 2 ääntä ja EI/SDP 32 ääntä. Tyhjää äänesti yksi
valtuutettu.

Kunnanvaltuusto päätti äänin 32-2, yksi tyhjää varata Tupoksen koulun
pihan 2 vaiheeseen piha-alueen kehittämiseen 850 000€ määrärahan
vuodelle 2023.

Keskustelun kuluessa Marko Pietilä/keskustaryhmä esitti että
investointiosaan kohtaan ilmastonmuutosoppimisympäristö varataan
vuodelle 2023 100 000€, vuodelle 2024 100 000€ ja vuodelle 2025 0€.
Perussuomalaisten ryhmä esitti että hankkeelle varataan vuosille 2023 -
2025 0€.
Puheenjohtaja totesi, että koska on tehty muutosesitys, tulee asiasta
äänestää. Puheenjohtaja ehdotti nimenhuutoäänestystä, mikä hyväksyttiin
yksimielisesti. Puheenjohtajan totesi, että Keskustaryhmän esitystä
kannattavat äänestävät JAA ja perussuomalaisten ryhmän esitystä
kannattavat äänestävät EI hyväksyttiin. Suoritetussa äänestyksessä
keskustan esitys/JAA sai 20 ääntä ja Okkosen esitys/EI 8 ääntä. Tyhjää
äänesti 7 valtuutettua. Tuomas Okkonen jätti eriävän mielipiteen.

Seuraavaksi äänestettiin kunnanhallituksen pohjaesitys vastaan
Keskustaryhmän esitys. Puheenjohtaja totesi, että pohjaesitystä
kannattavat äänestävät JAA  ja Keskustaryhmän esitystä kannattavat
äänestävät EI. Suoritetussa äänestyksessä kunnanhallitus/JAA sai 6 ääntä
ja  Keskustaryhmän esitys/EI 26 ääntä. Tyhjää äänesti 3 valtuutettua.

Kunnanvaltuusto päätti äänin 26-6, 3 tyhjää, että investointiosaan kohtaan
ilmastonmuutosoppimisympäristö varataan vuodelle 2023 100 000€ ja
vuodelle 2024 100 000€. Vuodelle 2025 0€.

Tuomas Okkonen/perussuomalaisten ryhmä esitti, että vuodelle 2023
varataan 5.900.000 euron määräraha Karhunlenkin päiväkodin
rakentamiseen. Puheenjohtaja totesi, että koska on tehty muutosesitys,
tulee asiasta äänestää. Puheenjohtajan esitys nimenhuutoäänestyksestä
hyväksyttiin yksimielisesti.  Puheenjohtaja esitti että ne jotka ovat
pohjaesityksen takana äänestävät JAA ja ne jotka ovat
Okkosen/Perussuomalaisten kannalla äänestävät EI hyväksyttiin.
Suoritetussa äänetyksessä kunnanhallituksen esitys/JAA sai 22 ääntä ja
Perussuomalaisten esitys/EI 13 ääntä.

Puheenjohtaja totesi, että kunnanavaltuusto päätti äänin 22-13 että
päiväkoti Karhunleikille ei varata määrärahaa vuodelle 2023.
Tuomas Okkonen jätti eriävän mielipiteen ja ponnen, jonka mukaan
Limingan kunta aloittaa/jatkaa päiväkodin tilatarveselvityksiä ja
valmistautuu ratkaisemaan tarvittaessa tulevien vuosien tilatarpeen
hyväksyttiin.



Tuomas Okkonen/perussuuomalaisten ryhmä esitti, että Vilho Lampi
kulttuurikeskushankkeeseen ei varata määrärahoja suunnittelukaudelle.
Puheenjohtaja totesi, että koska on tehty muutosesitys, tulee asiasta
äänestää. Puheenjohtajan esitys nimenhuutoäänestyksestä hyväksyttiin
yksimielisesti. Puheenjohtajan esitys, että kunnanhallituksen pohjaesitystä
kannattavat äänestävät JAA ja perussuomalaisten esitystä kannattavat
äänestävät EI hyväksyttiin. Suoritetussa äänestyksessä pohjaesitys/JAA
sai 26 ääntä ja Okkosen esitys/Ei sai 6 ääntä. Tyhjää äänesti 3
valtuutettua.
Puhenjohtaja totesi, että kunnanvaltuusto päätti äänin 26-6, kolme tyhjää
varata talousarvion investointiosaan vuosille 2023 0€, vuodelle 2024 300
000€ sekä vuodelle 2025 3 000 000€ Vilho Lampi kulttuurikeskuksen
investointiin.
Minna Rautio esitti  ponnen, jonka mukaan kunnan tulee aloittaa
välittämästi kartoittamaan rahoitusvaihtoehtoja joko jonkin säätiön tai muun
rahoitusmallin kautta, joka ei rasittaisi kunnan taloutta hyväksyttiin.

Keskustelun kuluessa Asko Laukkanen esitti investointiosan Ankkurilahden
kunnallistekniikan 150 000€ määrärahan säilyttämistä talousarviossa.
Puheenjohtaja totesi, että koska on tehty muutosesitys, tulee asiasta
äänestää. Puheenjohtajan esitys nimenhuutoäänestyksestä hyväksyttiin.
Puheenjohtaja totesi, että ne jotka kannattavat pohjaesitystä äänestävät
JAA  ja ne jotka ovat Laukkasen esityksen takana äänestävät  EI.
Suoritetussa äänestyksessä pohjaesitys/JAA sai 28 ääntä ja Laukkasen
esitys/EI sai 7 ääntä.

Puheenjohtaja totesi, että kunnanvaltuusto päätti pohjaesityksen
mukaisesti äänin 28-7 että Ankkurilahden länsipuolen kunnallistekniikan
rakentamiseen ei varata määrärahoja vuodelle 2023.

Teemu Sanaksenaho/SDP ryhmä esitti Saunarannan kunnallistekniikan
varatun määrärahan muutosta siten että  vuodelle varataan 2023 50 000€
sekä vuodelle 2024 300 000€ ja vuodelle 2025 0€.
Puheenjohtaja totesi, että koska on tehty muutosesitys, tulee asiasta
äänestää. Puheenjohtaja ehdotti nimenhuutoäänestystä, mikä hyväksyttiin.
Puheenjohtaja totesi että pohjaesitystä kannattavat äänestävät JAA ja
muutosesitystä/Sanaksenaho/SDP ryhmän esitystä kannattavat äänestävät
EI. Suoritetussa äänestyksessä Kunnanhallituksen pohjaesitys/JAA sai  20
ääntä ja SDP:n ryhmän esitys/EI sai 13 ääntä. Tyhjää äänesti kaksi
valtuutettua.

Puheenjohtaja totesi, että Saunarannan kunnallistekniikkaan varattiin äänin
20-13, kaksi tyhjää, vuodelle 2023 250 000€, vuodelle 2024 100 000€ sekä
vuodelle 2025 0€.

Edelleen Teemu Sanaksenaho/SDP ryhmä esitti että Ekokorttelin
investointeihin varataan vuodelle 2023 0€, vuodelle 2024 50 000€ ja
vuodelle 100 000€.
Puheenjohtaja totesi, että koska on tehty muutosesitys, tulee asiasta
äänestää. Puheenjohtajan esitys nimenhuutokädennostoäänestyksestä
hyväksyttiin yksimielisesti. Puheenjohtaja totesi, että ne jotka kannattavat
kunnanhallituksen pohjaesitystä äänestävät JAA ja ne jotka kannattavat



SDP/Sanaksenahon esitystä äänestävät  EI hyväksyttiin.
Suoritetussa äänestyksessä kunnanhallituksen esitys/JAA sai 21 ääntä  ja
Sanaksenahon/SDP/EI sai 13 ääntä. Tyhjää äänesti yksi valtuutettu.
Puheenjohtaja totesi, että kunnanvaltuusto päätti äänin 21-13, yksi tyhjää
varata EKO-korttelin investointeihin vuodelle 2023 50 000€, vuodelle 2024
100 000€ ja 0€ vuodelle 2025.

Teemu Sanaksenaho/SDP ryhmä esitti että Tupoksen liikuntahallin
investointimääräraha  50.000 euroa siirretään vuodella eteenpäin vuodelle
2024.
Puheenjohtaja totesi, että koska on tehty muutosesitys, tulee asiasta
äänestää. Puheenjohtajan esitys nimenhuutoäänestyksestä hyväksyttiin
yksimielisesti. Puheenjohtaja esitti, että ne jotka kannattavat
kunnanhallituksen esitystä äänestävät JAA ja jotka kannattavat
Sanaksenahon/SDP:n  esitystä EI.
Suoritetusa äänestyksessä kunnanhallituksen esitys/JAA sai 7 ääntä ja
SDP:N esitys/EI 26 ääntä. Tyhjää äänesti kaksi valtuutettua.
Puheenjohtaja totesi, että kunnanvaltuusto on päättänyt äänin 7-26, kaksi
tyhjää että Tupoksen liikuntahallin 50.000 euron suunnittelumääräraha
sirretään vuodelta 2023 vuodelle 2024.

Keskustelun kuluessa Kristian Ruotsalainen/kokoomuksen ryhmä esitti
osallistavaan budjetointiin varattavaksi 23 000€. Kunnanvaltuusto hyväksyi
esityksen yksimielisesti.

Kristian Ruotsalainen/kokoomuksen ryhmä esitti Lintutornien uusimisen
vuonna 2023, mikäli kohteeseen saadaan avustusta. Muutos tehdään
teknisenä muutoksena.
Kunnanvaltuusto hyväksyi esityksen yksimielisesti.

Tuomas Okkonen/perussuomalaisten ryhmä jätti ponnen, jonka mukaan
Asuntojen vuokratilatarveselvitys aloitetaan välittömästi ja aloitetaan
kehittämään tulevien vuosien vuokra-asuntokantaa.
Ponsi hyväksyttiin yksimielisesti.

Talousarviosta vuodelle 2023 ja taloussuunnitelmasta vuosille 2024 - 2025
jättivät eriävän mielipiteen Tuomas Okkonen, Juuso Raitio, Kristian
Ruotsalainen ja Minna Rautio.


